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 بررســی لایحه اصلاحیه مصوبه 

گزارش
نحــوه اخــذ مطالبــات حوزه 
شهرســازی مهم ترین دســتور 
جلسه دیروز شــورای شــهر تهران بود. اعضای 
پارلمان شهری در صدمین جلسه یک فوریت این 
لایحه را تصویب کرده بودند و دیروز مطرح شد تا 
کلیات و جزئیات آن بررسی و تعیین تکلیف شود. 
شهرداری قصد دارد به واسطه این لایحه با اعمال 
سیاســت های حمایتــی - تشــویقی، فرایند 
ساخت وساز را تســهیل و از طریق تخفیف های 
پیش بینی شده مطالبات حوزه شهرسازی را وصول 
کند. در جریان بررسی این لایحه مباحث و نکات 
زیادی مطرح شــد و درنهایت اعضا به کلیات آن 
رأی موافق دادند؛ اما جمع بندی و تصمیم گیری 
نهایی درخصوص جزئیات لایحه به جلسات آتی 

موکول شد.
به گزارش همشــهری، در جریان بررســی این 
لایحه مهدی عباسی به عدم جمع بندی در جلسه 
مشترک کمیسیون های معماری و شهرسازی 
و برنامه وبودجه اشــاره کرد و گفت که به دلیل 
کافی نبودن اطلاعات پایه و مبنا، تصمیم گیری 
نکردیم و ازاین رو لایحه در صحن ارائه شــد تا 
تصمیم گیری توســط اعضا انجام شود. سپس 
معاون شهرســازی و معماری شــهردار تهران 
برای توضیحات بیشــتر پشــت تریبون رفت و 
گفت: »اولین مسئله این اســت که بتوانیم در 
سال تولید و پشتیبانی باتوجه به کاهش شدید 
صــدور پروانه در چند ســال اخیر یک محرک 
برای جامعه ایجــاد کنیم تا مردم بــا دریافت 
پروانه شهرســازی از مشوق اســتفاده کنند. 
به طور معمول ۲۰درصد مشــوق داده می شود 
و تأکید ما این اســت تا ۲۰درصد تخفیف مازاد 

هم بدهیم. اکنون بیش از ۳۸هزارو۴۰۰میلیارد 
تومان فیش عوارض اعلامــی در صدور پروانه و 
گواهی های صادره داریم. اعضای شورا بپذیرند 
که برای یک متر تجاری ۷۰ تا ۸۰ میلیون تومان 
هزینه دریافت می شــود و از طرفی تسهیل در 
مشوق ها را مطرح می کنیم که با هم در تناقض 
اســت. عوارض ما در بخش مســکونی چندان 
افزایشــی ندارد؛ اما در بخــش اداری و تجاری 
بســیار بالاســت.« به گفته حمیدرضا صارمی، 
اکنون حدود۲۰هــزارو۵۰۰ میلیــارد تومان 
گواهی  اعلامــی و ۱۸هزارو۴۰۰میلیارد تومان 
فیش  اعلامی در شــهرداری وجــود دارد. او در 
ادامه با بیــان اینکه ۵ تا ۱۰درصــد آرای مالی 
کمیسیون ماده۱۰۰ در سال های اخیر وصول 
شده است، تأکید کرد: »کسانی که پول اصلی را 
به شهرداری می دهند هزار نفر هستند که امروز 
دیگر وارد عمل نمی شوند و برای دریافت پروانه 
اقدام نمی کنند. امسال در برخی مناطق شمال 
تهران ۶۷ تا ۷۰ پروانه صادر شده و کل پروانه ها 
به هزار مورد هم نمی رسد. عوارض در سال۹۸ 
نزدیک به ۳۰۰درصــد افزایش یافته و جامعه 
نیاز به مســاعدت مالی دارد و این مشوق باعث 

می شود حرکت روبه رشدی صورت بگیرد.« 

پیش بینی پیوست عدالت در لایحه
صارمی در بخش دیگری از صحبت هایش با بیان 
اینکه شهرداری مجری سیاست های شوراست، 
گفت: »درآمد ۶ماه ابتدایی امسال در شهرداری 
نسبت به ۲۰سال گذشته بی ســابقه بوده و این 
لایحه پیوســت عدالت دارد و مبالــغ پرداختی 
پیمانــکاران منطقه یک در مناطق پایین شــهر 
هزینه می شــود؛ اما امروز شاهد کاهش پروانه ها 
از ۳۰هزار به ۵هزار هستیم. چرا که ساخت وساز 
ســود ندارد.« او با بیان اینکه در صــدور پروانه، 
فراوانی بین ۱۰۰ تا ۵۰۰میلیون تومان اســت، 
تأکید کرد که تصویب این لایحه یک پیام مثبت 

از شورا به دولت و مجلس خواهد بود.

آینده نگری اولویت شهرداری
معاون معماری و شهرســازی شــهردار تهران با 
بیان اینکه لایحه رانتی نیست و ۴۰سال در حال 
اجراست گفت که شــهرداری با چالش درآمدی 
روبه رو نیست و آینده نگاری را در اولویت قرار داده 
تا شــهر در آینده دچار اثرات اقدامات و لوایح ما 

نشود. او به صدور ۵هزارو۴۰۰پروانه شهرسازی 
و بیش از ۸هــزار پروانه در بخــش نظارت فنی 
در سال گذشته اشــاره و عنوان کرد که عوارض 
اختصاص یافته مربوط به پروانه شهرسازی است و 

تا پایان سال۱۴۰۲ هم افزایش نمی یابد.

بررسی نامه های اعتراض فرمانداری
بررسی اعتراضات هیأت تطبیق فرمانداری، دستور 
جلسه دیگر شورای شهر تهران بود که ابتدا نامه 
اعتراض درخصوص »مصوبه اخذ بهای خدمات 
ارائه شــده به مهاجران و اتباع خارجی« مطرح 
شد و ناصر امانی، در تشریح آن گفت که قرار شد 
براساس توافقنامه صورت گرفته میان شهرداری 
و استانداری ســهم اســتانداری از ۴۰درصد تا 
ســقف ۵۰درصد افزایش یابد که فرمانداری به 
کلمه »تا« اعتراض داشته و خواسته سهم همان 
۵۰درصد باشد. اعضا این اعتراض را وارد ندانسته 
و در راستای حفظ و صیانت از جایگاه حقوقی اش 
روی مصوبه تأکید کرد و اعضا هم موافقت کردند. 
ســپس بررســی اعتراض به »اصلاحیه تعیین 
بهای خدمات استفاده از سامانه پایش هوشمند 
اعلام حریــق« که با افزایــش ۵۰درصدی بهای 
خدمات تصویب شــده بود، انجام شد و درنهایت 
اعضا اعتراض را وارد دانسته و با پیشنهاد مهدی 
چمران لایحه را بــا افزایش ۲۵درصدی تصویب 
کردند. در ادامه لایحه پیشنهاد عناوین و ترتیبات 
وصول عوارض و بهای خدمات شهرداری تهران 
در راستای ایجاد وحدت رویه در عناوین عوارضی 
براساس مصوبه مجلس، مطرح و اعضا با عناوین 
تعیین شده ازجمله عوارض بر تردد طولانی مدت 
خودروهای غیربومی، خانه های خالی و... موافقت 

کردند.

تخفیف ویژه در عوارض ساخت و ساز پایتخت
کلیات لایحه »اصلاحیه مصوبه نحوه اخذ مطالبات حوزه شهرسازی« با ۱۸رأی در صحن شورا تصویب شد

لایحه ای برای بازشدن قفل شهر
 گرچه اعضای شورای شهر تهران با کلیات لایحه 

شورا
»اصلاحیه مصوبه نحــوه اخذ مطالبــات حوزه 
شهرسازی« موافق بودند؛ اما در جزئیات نظرات 
مخالف و موافقی داشتند. نکته قابل توجه این بود که اکثر آنها اعتقاد 
داشتند لایحه ارائه شده توسط شهرداری تهران به باز شدن قفل 
ساخت وساز در شهر کمک می کند؛ اما باید برخی موارد چکش کاری 

شود تا همه شهروندان از فواید آن منتفع شوند.
  مهدی چمران: افزایش درصد عوارض شهرداری هرچند اندک 
از نظر روانی تأثیرگذار است و تأثیر منفی روی ساخت وساز می گذارد. 
عدالت اجتماعی ایجاب می کند که هزینه از کل شهر دریافت و در 
کل شهر هزینه شود. اگر قرار است شهر آباد شود باید کل شهر را 
در این آبادی مدنظر قرار دهیم. چرا کــه لذت زندگی دیدن کوخ 
در کنار کاخ نیســت. مردم را تشویق می کنیم که در ساخت وساز 

سرمایه گذاری کنند. زیرا مشمول تخفیف در عوارض خواهند شد.
  پرویز ســروری: تصمیم گیری درباره این لایحه منجر به باز 
شدن قفل شهر می شود. وقتی رونق مسکن در بخش تولید ایجاد 
شود حتماً رونق اشتغال را هم در پی خواهد داشت و این به عدالت 
نزدیک تر خواهد بود و می توانیم خدمات را در شهر توسعه دهیم. 
تخفیف ۴۰درصدی عوارض زمینه ای فراهم می کند تا مردم در نقاط 
پایین شهر هم اقدام به ساخت وساز کنند و باید تلاش کنیم که منابع 

مالی به سمت جنوب شهر هدایت شود تا عدالت را برقرار کنیم.
  حبیب کاشانی: با این لایحه و تخفیف ۴۰درصدی عوارض، سود 
قابل توجهی برای پرونده ها با مبالغ بالا به سازندگان می رسد؛ بنابراین 
پیشنهاد می کنم لایحه چکش کاری شود و مورد بررسی بیشتر قرار 

گیرد تا راهی را پیدا کنیم که متهم به رانت خواری نشویم.
  ناصر امانی: این تخفیف ۴۰درصــدی در پرداخت عوارض به 
کسانی می رسد که از مرحله صدور پروانه عبور کرده و در مرحله 
نظارت فنی تخلف کرده و حالا می خواهند تخفیف بگیرند. پس اگر 
این لایحه تصویب شود رانتی است که عمدتاً شامل پروانه بگیرانی 
می شود که دنبال بخشودگی تخلفاتشان هستند. ما با افزایش درآمد 

شهرداری مخالف نیســتیم؛ اما این لایحه باید کامل و با جزئیات 
مطرح و بررسی شود.

  مهدی اقراریان: وقتی در عملیات بودجه غیرنقد عقب هستیم، 
بهتر اســت روی لایه های عقب مانده درآمدی تمرکز کنیم. زیرا 
برخی پروژه های عمرانی پیشرفت فیزیکی پایینی دارند و افزوده 
شدن منابع به این معنا نیســت که پروژه ها رونق بگیرند و صرف 

موارد جاری می شود.
  مهدی پیر هادی: برای تشویق فعالیت ســازنده ها در بافت 
ناپایدار جنوب شــهر تهران پیشــنهاد می کنم بــرای عوارض تا 
۵۰۰میلیون تومان ۴۰درصد، ۵۰۰میلیون تومان تا یک میلیارد 
تومان ۳۵درصد، یک تا ۵میلیارد تومان ۳۲درصد، ۵تا ۱۰میلیارد 
تومان ۳۰درصــد و ۱۰میلیارد تومان به بــالا ۲۸درصد تخفیف 

پیش بینی شود.
  مهدی عباسی: تغییر عوارض در ۳ماه گذشته نشان می دهد 
که ما برای ۳ماه هــم نمی توانیم برنامه ریزی کنیــم و این رفتار 

سیاستگذاری درست نیست. چرا که سرمایه داران ما را اداره می کنند 
و آنها می گویند که ما عوارضمان را نمی دهیم؛ چون که شهرداری 

تخفیف هایش را افزایش می دهد و این نگران کننده است.
  مهدی بابایی: بار اصلی ساخت وساز در تهران به دوش فعالان 
ساخت وساز است؛ متأســفانه فرهنگ غلطی جاافتاده که فعالان 
اقتصادی را با متخلفان و رانت بگیران یکسان می بینند که این به 
ساخت وساز ضربه می زند. هم اکنون فعالان ساخت وساز در تهران به 
شمال کشور یا شهرهای اطراف مهاجرت کرده اند و باید مشوق هایی 

بدهیم که آنها علاقه مند به بازگشت شوند.
  ســیدمحمد آقامیری: شــهرداری برای ایجــاد جذابیت 
ساخت وساز در تهران باید یک شــوک وارد کند و این لایحه یک 

شوک است که سبب رونق بازار ساخت وساز می شود.
  سید احمد علوی: مردم نسبت به مبلغ عوارض اعتراض دارند 
و وظیفه ما در شورا این است که اصلاحات را انجام دهیم. نفع مردم 

باید موردتوجه قرار بگیرد و ما در این زمینه وظیفه داریم.

 خیابانی به نام 
شهید آرمان علی وردی

معبری مناسب از تهران در محل شهادت یا محل 
زندگی شهید امنیت »علی وردی« تغییر نام می دهد

درحالی که برخی از رســانه ها به اشــتباه اعلام کرده اند که 
کمیسیون نامگذاری شورای شهر تهران، به دنبال تغییر نام 
شهرک اکباتان به شهید امنیت »آرمان علی وردی« است، 
سخنگوی شورا در توضیح اعلام کرد که معبر یا خیابانی به 

نام این شهید، نامگذاری می شود.
به گزارش همشــهری، تعیین نام و تغییر نام شهرک ها به 
هیأت مدیره شــهرک ها مربوط می شود. اگرچه بررسی نام 
انتخاب شده از سوی فرمانداری و شورای شهر می تواند انجام 
شود تا از ابعاد مختلف مشکل نداشته باشد اما اساسا تغییر 
نام شهرک ها در حوزه اختیارات شورای اسلامی شهر تهران 
نیســت. به همین خاطر، اگرچه علیرضا نادعلی، سخنگوی 
شورای شــهر تهران از تماس حدود ۶هزار شهروند با شورا 
برای تغییر نام شهرک اکباتان به نام شهید علی وردی خبر 
داد اما در عین حال عنوان کرد که برای پاسخگویی به حجم 
احساسات مردمی، در حداقل زمان ممکن معبری مناسب در 
محل شهادت یا محل زندگی آن شهید به نامش، نامگذاری 

خواهد شد. 
نادعلی گفت: »پس از شهادت »آرمان علی وردی« هزاران 
تماس با کمیسیون تعیین نام و کمیسیون فرهنگی شورای 
شــهر برقرار شــد و عمده مطالبات نیز تغییر نام شهرک 
اکباتان به شهرک آرمان بود. ما نمی توانیم ورودی به تغییر 
نام شهرک ها داشته باشــیم؛ چرا که هر شهرکی هیأت امنا 
دارد و براساس قانون، شورای شــهر تنها می تواند در تغییر 
نام معابر، میدان ها، بوستان ها و تاسیساتی که تحت پوشش 
مدیریت شهری است، وارد شود. بنابراین برای پاسخگویی 
به احساســات مردمی، روز شنبه طی جلســه فوق العاده 
کمیســیون نامگذاری تلاش خواهیم کرد تا برای جلســه 
علنی روز یکشنبه شــورا تغییر نام خیابانی را در این راستا 

پیشنهاد دهیم.«
به گزارش همشــهری، طلبه بســیجی، آرمان علی وردی 
۲۱ساله از شــهدای ناآرامی های اخیر است که چهارشنبه 
شب )۴ آبان ۱۴۰۱( در منطقه اکباتان تهران مجروح شد  و 

به شهادت رسید.

طلیعه صدای طهرون
 به انگیزه نود و هشتمین سال تولد استاد مرتضی احمدی

اســتاد مرتضــی احمــدی؛ بازیگــر و 
صداپیشه ســینما، رادیو، تلویزیون، تئاتر 
و پیش پرده خــوان و ترانه خوان نغمه های 
فولکلور و روحوضی )ضربی خوانی( سبک 
بیات تهران به خاطر کار ماندگاری که در زمینه تهران انجام داد، 
جایگاه خود را به عنوان یکی از میراث داران فرهنگ اصیل شهر 
تهران نهادینه کرد. این شــخصیت محبوب فرهنگی- هنری 
دهم آبان ۱۳۰۳ در خیابــان مختاری تهران متولد شــد و در 
۳۰ آذر۱۳۹۳ درست در شب یلدا درگذشت. احمدی، نام، کار 
و پیشــه و زندگی و همچنین یک عمر تکاپوی هنری اش را با 
فرهنگ، آداب، سنن، باورها و ناخودآگاه جمعی ایرانیان عجین 
ساخت و بیش از ۷دهه عشــق بازی را میان ایرانیان پیشکش 
مردم سرزمینش ساخت. او که علاقه مند به فرهنگ کوچه و بازار 
تهران قدیم بود، صدها ترانه ضربی )روحوضی( به سبک ترانه های 
ضربی تهران قدیم خواند و آلبومی شامل ترانه های محلی تهران 
نیز با صدای خود منتشر کرد . احمدی با همین سبک، ترانه تیتراژ 
فیلم »حسن کچل«، ساخته اســتاد علی حاتمی را اجرا کرد. 
عنوان بندی فیلم حسن کچل را ضربی خوانی کرد. احمدی در 
همین سبک در ۱۳۲۸ خورشیدی ۵صفحه موسیقی برای یک 
شرکت انگلیسی ضبط کرد. مرتضی احمدی بیش از ۴۰۰ ترانه 
ضربی و ۱۵۰ ترانه فکاهی خواند و با انتشار آلبوم »صدای تهرون 
قدیم« در ۴ اثر به نام های »توپخونه«، »شمس العماره«، »حاجی 

فیروز« و »عموسبزی فروش« ملقب به صدای طهرون شد.
احمدی راوی قصه ها، ترانه ها و خنده و غم های هموطنانی بود 
که خود با آنان زیسته بود؛ از ترانه »گل پری جون«گرفته تا ترانه 
»کارگرم من« که محبوب کارگــران و همکارانش در راه آهن 
تهران بود. مرتضی احمدی میراث دار، گردآورنده و نویســنده 
حافظه شفاهی و فولکلور زادگاهش تهران بود. عشق و عِرق اش به 
تهران بدان حد است که نسبت به تدوین فرهنگی همت گماشت 
و درباره روش تالیف این کتاب نوشــته: »من برای جمع آوری 
»فرهنگ بر و بچه های ترون« بــه یاری حافظه ام متکی بودم و 
گپ زدن با بچه محل های هم سن و سالمَ و بچه های اصیل تهران 
و یادداشت کردن نکاتی که در گفته هایشان می یافتم. امیدوارم 
با این کار کمی از دینم را به زادگاهم ادا کرده باشم.« زادگاهی 
که به آن تعلق داشت و عاشقانه در سودای نگاهبانی از هویت در 
معرض فراموشی و رو به زوال آن بود. از این رو با جِد و جَهد هرچه 
تمام دست به قلم شد و چند کتاب ماندگار از تهران و یادگارهای 
قدیمش برای ایرانیان نوشت.» پرسه در احوالِ  تهرون و تهرونیا«، 
»پیش پــرده و پیش پرده خوانــی«، »فرهنگ بــر و بچه های 
تهرون«، »کهنه های همیشه نو«، »مردی که هیچ بود«، »من 
و زندگی«؛ کتاب هایی است که او با حافظه قوی، روح کنجکاو 
و جست وجوگر و عشــق بی پایانش به تهران و فرهنگ اصیل 
تهرانی ها به رشته تحریر درآورد. از سال ۱۳۲۱ تا سال ۱۳۹۳، 
در هوای هنر و دمخور با مردم ایران، کارهای سترگ و مثال زدنی 
کرد. اگر بخواهیم به یک تعریف واحد از این استاد برسیم باید به 
این توصیف استاد بهرام بیضایی بسنده کنیم؛ »آن مرد گنجی 
در سر دارد که میان شما پخش می کند، گنج مردم نادار، مردم 
دریغ شده! گنجی از ناداری، گردآوری شده از روزمرگی در جهان 
رو به دگرگونی! آن مرد ســرود گمشده می خواند، باز یابد خود 
بی خویش خویش را، در بم و زیرهای آن، در تهران گمشده!« در 
اثبات مردمی بودن هنر این هنرمند، همین بس که او در جشن 
همیشه مانای یلدای مردم ایران، همراه و همدم جشن شیرین 
هموطنانش به سوی معبودش پر کشید. روحش شاد، نام والایش 

جاودانه و یاد سبزش بلند باد.

 حامد عباسی نامی 
 سرپرست شرکت بهره برداری مترو 

۲میلیون و۳۰۰هــزار  روزانــه  هم اکنــون 
جابه جایی مسافر با مترو انجام می شود. این 
تردد زیاد مسافر باعث شده تا ایستگاه های 
مترو پتانسیل بالایی در حمایت از تولیدات 
داخلی داشــته باشــند. می توان مکان های 
مناســب و بــدون اســتفاده را بــرای برپایــی 
بازارچه های موقت شناســایی کــرد. فروش 
بی واســطه و ارزان به مردم، ارائه تخفیفات 
مناســب به شــهروندان و خانــواده کارکنان 
شــهرداری تهــران و همچنیــن حمایــت از 
اصنــاف و تولیدکننــدگان داخلــی از طریــق 
راه انــدازی بازارچه هــای موقــت در متــروی 

تهران پیگیری می شود.

 علی نصیری 
 رئیس سازمان پیشگیری و مدیریت 

بحران شهر تهران
مدیریــت واحــد ریســک و ســاختار پدافنــد 
غیرعامــل در ســاختار مدیریــت بحــران 
شــهرداری تهــران راه انــدازی شــده اســت. 
طــرح جامــع مطالعاتــی پدافنــد غیرعامــل 
شــهر تهــران، توافقنامــه ســازمان پدافنــد 
غیرعامل کشور و شــهرداری تهران، بررسی 
ســریع رعایت الزامات و ملاحظــات پدافند 
غیرعامل در ســاختمان های عمومی تحت 
مدیریت شهرداری تهران   و راهبری و پیگیری 
مصوبات برنامه عملیاتی واکنش اضطراری 
و تخلیه امن مترو  و کمیته فضای زیرسطحی 
از دیگر اقدامات انجام شــده بــرای پایتخت 

کشور در این زمینه است.

تهــران  شــهر  زیباســازی  ســازمان 
هشــتمین  برگــزاری  به منظــور 
رویــداد فرهنگــی هنــری »ســالانه 
هنرهــای شــهری تهــران، بهارســتان 
دیوارنــگاری  بخــش  در   »۱۴۰۲
هنرمنــدان  از  دعــوت  فراخــوان 
هنرهــای تجســمی را منتشــر کــرده 
اســت. علاقه منــدان می تواننــد طــی 
8روز از تاریــخ 6 آذر تــا ۱۳ آذر امســال 
بــرای ثبت نــام و ارســال مســتندات 
فقــط از طریــق ســامانه رویدادهــای 
زیباســازی ســازمان  شــهری   هنــر 
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شــینا انصاری، مدیرکل محیط زیست 
و توســعه پایــدار شــهرداری تهــران 
درخصــوص انتقــال مرکــز دفــن زبالــه 
آرادکــوه گفــت: مرکــز دفــن آرادکــوه 
نیم قــرن فعالیــت می کند و مشــکلات 
محیط زیســتی به عنــوان مرکــز دفــن 
قدیمی دارد؛ هر چند برنامه هایی برای 
بهینه ســازی  وضعیــت در بخش هــای 
مختلف مرکز داریم. مردم تهران روزانه 
بیش از ۵هزار تن زباله تولید می کنند که 
به این مرکز وارد می شود. اینکه آرادکوه 
منتقل شود یا نه، به این راحتی نمی توان 
اظهارنظر کرد. بررسی های کارشناسی 
و محل جایگزین باید مشــخص شــود. 
همچنیــن مراکــز دفــن پســماند بایــد 
ارزیابــی اثــرات محیط زیســتی داشــته 

باشند و همه جنبه ها دیده شود.

5000
 تن

 کاهش سهم دوچرخه ها
 در حمل ونقل شهری 

 براساس آمار ها میزان استفاده شهروندان از دوچرخه 
که یکی از مدهای اصلی حمل ونقل پاک است، کاهش 
پیدا کرده و تمایل به استفاده از وسایل نقلیه شخصی 
رو به افزایش است.این مطلب را دیروز مدیر توسعه 
حمل و نقل پاک سازمان ترافیک شهرداری در پویش 
»سه شنبه های بدون خودرو« این هفته اعلام کرد؛ 
پویشی که از ســاعت ۸ صبح سه شنبه با حضور و 
مشارکت حدود ۵۰نفر از شــهروندان تهرانی در 
مسیر دوچرخه سواری بلوار کشاورز برگزار شد. در 
این بین، یعقوب آزاده دل، معاون توسعه حمل ونقل 
پاک و آموزش ســازمان حمل ونقــل و ترافیک 
شهرداری تهران به همشــهری گفت: »در دوره 
جدید هم پویش »سه شــنبه های بدون خودرو« 
هر هفته توســط مردم برگزار می شود. البته این 
پویش تنها ویژه دوچرخه سواری نیست و در این 
روز شهروندان بدون استفاده از خودرو شخصی با 
اســتفاده از مترو، اتوبوس، پیاده روی و دوچرخه 
در سطح شــهر تردد می کنند. طبق برنامه ریزی 
مدیریت شهری، قرار است هر هفته با هدف کمک 
به کمپین مردمی »سه شنبه های بدون خودرو« 
یک هنرمند یا گروهی متشــکل از هنرمندان و 
ســلبریتی ها با پویش مردمی همراه شــوند.« به 
گزارش همشهری، این هفته »عمو فیتیله ای ها« 
که از چهره های محبوب و شناخته شــده در بین 
کــودکان و نوجوانان هســتند، در برنامه حضور 

داشتند.

نقل قول خبر

عدد خبر

شهریاد

حمل و نقل 

خبر

مرتضی بیک بیاتی ؛ کارشناس شهری

بهره برداری از پارکینگ امیرکبیر در مرحله آزمایشی است
 دیروز رئیس شورای شهر تهران هم در جمع خبرنگاران از راه اندازی آزمایشی پارکینگ امیرکبیر 
خبر داد و گفت که این پارکینگ در منطقه حساسی قرار گرفته و آماده استفاده مردم است و ظرفیت 
پذیرش خودروهای زیادی را دارد. مهدی چمران تأکید کرد: »ممکن است پروژه مشکلاتی داشته 
باشد؛ چون در مرحله آزمایشی است و باید اشکالات برطرف شود.« او درباره پروژه ادامه بزرگراه 
یادگار امام )ره( هم گفت که اقدامات در داخل پارگان جی و بزرگراه شهید بروجردی در حال انجام 
است و امیدواریم براساس زمانبندی در 2سال آینده این پروژه بزرگ به نتیجه برسد. چمران در ادامه 
به برخورد با ساخت وسازهای غیرمجاز هم اشاره و عنوان کرد: »پس از تذکرات مطرح شده، شاهد 
کاهش ساخت وساز غیرمجاز بودیم و در منطقه 5 و محله مرادآباد عملیات تخریب صورت گرفت و 

امیدواریم برخورد با این ساخت وسازها در منطقه ۱۸ و ۱۹ با شدت و جدیت دنبال شود.«
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